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115. redovita sjednica skupštine Hrvatskoga šumar-

skoga društva, u nazočnosti 200 gostiju i delegata, odr-

žana je 17. lipnja 2011. godine u dvorani Doma kulture

u Bjelovaru, s početkom u 10,30 sati. 

D n e v n i  r e d :

1. Otvaranje Skupštine i pozdravni govori

a) Usvajanje Dnevnoga reda

b) Usvajanje Poslovnika o radu Skupštine 

2. Izbor radnih tijela Skupštine:

a) Radnog predsjedništva (Predsjednik + 2 člana)

b) Zapisničara

c) Ovjerovitelja zapisnika (2 člana) 

3. Izvješće o radu i poslovanju u prethodnoj godini:

a) Izvješće predsjednika

b) Izvješće glavnog urednika Šumarskog lista

c) Izvješće Nadzornog odbora 

4. Aktualna problematika

5. Rasprava po izvješćima i zaključci.

6. Verifikacija programa rada i financijskog plana za

2011. godinu. 

7. Slobodna riječ

Ad. 1

Skupštinu je otvorio predsjednik HŠD-a mr. sc. Petar

Jurjević, pozdravivši uvažene goste i delegate, a pose-

bno državnog tajnika Ministarstva regionalnog razvoja

šumarstva i vodnog gospodarstva, Hermana Sušnika,

dipl. ing. šum., predsjednika Uprave Hrvatskih šuma

d.o.o., Darka Vuletića, dipl. ing. šum., sa suradnicima,

Damira Felaka, dipl. ing., predsjednika Hrvatske ko-

more inženjera šumarstva i drvne tehnologije, dekana

Šumarskog fakulteta Sveučilišta u Zagrebu, prof. dr. sc.

Milana Oršanića, uvažene goste iz republika Crne gore,

Češke, Mađarske i Bosne i Hercegovine te predstavnike

javnog informiranja. 

Prije prelaska na rad po predloženom Dnevnom redu,

predsjednik mr. sc. Jurjević predložio je jednu nado-

punu; prije prelaska na točku 7. Dnevnoga reda predsta-

vnici Hrvatskog šumarskog instituta uručit će posebne

nagrade Hrvatskome šumarskom društvu i Upravi šuma

podružnici Bjelovar.

Zatim je pozvao goste koji žele pozdraviti skup.

Predsjednik Hrvatske komore inženjera šumarstva i

drvne tehnologije Damir Felak, dipl. ing. prenio je srdač -

ne pozdrave članova Komore. Još jednom zahvalio je

HŠD-u na inicijativi za osnivanjem strukovne Komore i

naglasio izuzetno dobru međusobnu suradnju. Radimo na

istim stvarima, nadopunjujemo se, a nadam se da ćemo

tako i nastaviti. Na kraju je zaželio uspješno odvijanje

službenog dijela današnje Skupštine, kao i stručne teme.

Predsjednik Uprave Hrvatskih šuma d.o.o. Darko

Vuletić, dipl. ing., pozdravivši skup osvrnuo se na neke

bitne trenutke za tvrtku Hrvatske šume d.o.o., kao i hr-

vatsko šumarstvo. Među ostalim, to je ukidanje savjeto-

davne službe i povratak ingerencije za privatne šume

Hrvatskim šumama d.o.o., zatim se osvrnuo na teško

breme opće gospodarske krize koja se očitavala i u

našem sektoru. Međutim, zaslugom svih šumarskih in-

stitucija, Hrvatske šume d.o.o. ostale su stabilno podu-

zeće koje je uspjelo zadržati zaposlenike, pridržavajući

se pritom svih odredbi Kolektivnog ugovora. Iako je

bilo i zlonamjernih proroka, poduzeće je danas stabilno i

posluje s dobiti. Još jednom je zahvalio na potpori Šu-

marskom fakultetu, Hrvatskom šumarskom institutu, re-

sornom ministarstvu, HKIŠDT, HŠD-u, kao i naravno

djelatnicima Hrvatskih šuma d.o.o. te pozvao na slavlje-

ničko raspoloženje prilikom obilježavanja Dana hrvat-

skoga šumarstva.

Govor državng tajnika MRRŠVG Hermana Sušnika,

dipl. ing. prenosimo u cijelosti.

Poštovani Predsjedniče, kolegice i kolege, dame i

gospodo!

Zadovoljstvo mi je nazočiti ovome svečanom skupu i

pozdraviti Vas u ime resornog Ministarstva, potpred-

sjednika Vlade Republike Hrvatske i ministra, gospo-

dina Božidara Pankretića, kao i svoje osobno.

Skupština Hrvatskog šumarskog društva postala je

već redovito mjesto okupljanja šumara, stoga ne treba po-

sebno naglašavati njezinu tradicionalnost, no dopustite

mi, s obzirom da se radi o jubilarnome 115. okupljanju,

da istaknem s ponosnom kako se djelovanje Hrvatskog

šumarskog društva proteže kroz nekoliko stoljeća.

Kroz sve ovo vrijeme, doba rata i mira ovo Društvo

predstavlja uporište svakog hrvatskog šumara i šumar-

ske struke. Zasluga je to i mnogobrojnih generacija

naših kolega koji su nesebično i s radošću utkali svoje

živote i sudbine u šumu kako bi mi danas mogli s pono-

som reći da imamo jedne od najraznolikijih i biološki

najznačajnih šumskih ekosustava u Europi. Ne čudi

stoga činjenica da su ove vrednote prepoznate i izvan

granica Lijepe naše.

Za potvrdu mojih riječi prisjetite se samo činjenice

da je 2011. godina proglašena Međunarodnom godinom

šuma od strane Generalne skupštine Ujedinjenih naroda

još 2006. godine, upravo na inicijativu i prijedlog Repu-

blike Hrvatske. Djelomično i našom zaslugom diljem či-

tave planete ove se godine priređuju mnoga interesantna

i korisna događanja, kojima se veliča šuma i njena uloga

u svakodnevnom životu ljudi, ali i njezina važnost za

daljnji opstanak cjelokupnog čovječanstva.

Svoj nemali obol promociji šume i hrvatskog šumar-

stva dalo je i Hrvatsko šumarsko društvo nesebičnim i

profesionalnim angažmanom svojih članova prilikom
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postavljanja izložbe “Šuma okom šumara”, na jednom

od najatraktivnijih mjesta na svijetu – predvorju Glavne

skupštine Ujedinjenih naroda u New Yorku. Niti jedan

strani diplomat, niti jedan predsjednik države ili vlade

nije mogao ući u Generalnu skupštinu Ujedinjenih na-

roda, a da pritom ne primjeti mnoge ljepote hrvatskih

šuma prikazane na fotografijama. Ne čude stoga poh-

vale koje su naše šume i hrvatski šumari primili s najvi-

ših mjesta međunarodne političke scene, a u kojima je

redom izraženo divljenje, ali i začuđenost, jer mnogi od

njih nisu bili svjesni da jedna mala država poput naše

ima takvo očuvano bogatstvo i ljepotu. Ne mogu, a da

još jednom, skromno ne naglasim da je to djelo svih nas

i naših prethodnika u proteklih 250 godina.

No, dozvolite da istaknem kako bi nam sav taj trud

bio uzaludan, kada naš rad ne bi bio utemeljen na znanju

i znanstvenim spoznajama, koje je velika većina nas

zauvijek stekla na našoj šumarskoj katedrali i nepresu-

šnom izvorištu našeg znanja – Šumarskom fakultetu.

Dame i gospodo,

kao što je stari hrvatski pjesnik Petar Preradović rekao

“Stalna na tom svijetu samo mijena jest”, tako i vrijeme

pred nama donosi velike promjene. Te promjene bit će

skoro vidljive u svakoj pori našega društva, pa tako i u

šumarskoj struci i znanosti. Šumarski fakultet na vri-

jeme je prepoznao potrebu prilagođavanja novonasta-

lim okolnostima i započeo nezaustavljive pozitivno

usmjerene procese prilagodbe nastavnog programa po-

trebama društva, ali i gospodarstva. Zasigurno će u tom

razdoblju, jedinstvo šumarske struke i znanosti biti

krucijalno, kako bismo još jednom ukazali na mjesto i

ulogu šuma, hrvatskog šumarstva i znanosti u naciona-

lnom gospodarstvu, ali i gospodarstvu Europske unije.

U tom procesu Šumarski fakultet imat će jednu od

ključnih uloga, vođen bogatom znanstvenom misli i

stoljetnom tradicijom.

Dozvolite mi da na kraju kažem i par riječi o održa-

noj ministarskoj konferenciji o zaštiti šuma u Europi –

Forest Europe. 

Sinoć sam doputovao iz Osla, konferencija je trajala

3 dana: 

– to je 6. konferencija po redu, no jedna od najznačaj-

nijih  do sada (početak 1990 Strasbourg, Helsinki,

Lisabon, Beč, Varšava),

– organizirana je na visokom razini, sudjelovalo je 47

država iz Europe, dio zemalja izvan Europe te naj-

važnije europske i svjetske organizacije,

– razgovaralo se o budućnosti gospodarenja europskim

šumama, održivom gospodarenju šumama kao pre-

duvjetu njihova opstanaka i daljnjem pružanju multi-

funkcionalnih usluga, klimatskim promjenama,

proizvodnji šumske biomase kao obnovljivog izvora

energije, zelenoj ekonomiji i mnogim drugim te-

mama.

Ja sam u svom govoru istaknuo stavove naše šumar-

ske struke i podržao i očuvanje raznolikosti kao i održivi

način gospodarenja šumama.

I najvažnije potpisali smo dva dokumenta:

1. Ministarska odluka iz Osla Europske šume 2020: do-

kument izrađen na temelju dosadašnjeg, dragovoljnog

i neobvezatnog pristupa potpisanim deklaracijama i

rezolucijama donesenim tijekom 20-godišnjeg pro-

cesa Forest Europe. Odluka govori o aktualnim te-

mama europskog šumarstva do 2020. god.

2. Ministarsko ovlaštenje iz Osla za vođenje pregovora o

pravno obvezujućem sporazumu o europskim šuma -

ma – znači predložiti  će se pravno obvezujući  spora-

zum u svrhu učvršćivanja i jačanja implementacije

održivog gospodarenja šumama za postizanje stabil-

nih svih gospodarskih, ekoloških, kulturnih i društve-

nih funkcija šuma u Europi.

Pregovarački proces trajao bi 18 mjeseci, a najkas -

nije do 30. lipnja 2013. godine treba biti gotov i predsta-

vi ti će se rezultati pregovaranja na izvanrednoj

ministarskoj konferenciji, 6 mjeseci od završetka prego-

varanja bi se pristupilo potpisivanju. Posla imamo dosta

i ovo možemo napraviti zajedno kao struka, i želim da se

u ove procese aktivno uključimo, jer to je budućnost šu-

marstva u Europi.

Uvjeren sam da samo zajedničkim radom i snagama

možemo pridonijeti boljitku i očuvanju naših šuma, te

jačanju jedinstva i digniteta šumarske struke. Snaga i rad

naših prethodnika utkani u šumu, ono je na čemu mo-

žemo i trebamo graditi šumarsku budućnost, te je i ovaj

skup jedan korak bliže u tim nastojanjima. Stoga vam i

ovom prilikom želim plodonosnu raspravu u okviru

općeg i stručnog dijela rada Skupštine. 

Hvala na pozornosti.

a) Kako je od 106 delegata na sjednici nazočno njih 98,

predsjednik Jurjević je utvrdio kvorum i pozvao na

usva janje Dnevnog reda, koji je nakon glasovanja

jednoglasno usvojen.

b) Poslovnik u radu Skupštine objavljen je na WEB

stranicama HŠD-a i jednoglasno je usvojen.

Ad. 2

a) U radno predsjedništvo predloženi su: Marina

Mamić, dipl. ing., predsjednica, te prof. dr. sc. Josip

Margaletić i dr. sc. Marinko Prka, članovi.

b) Za zapisničara predložen je tajnik HŠD-a Damir

Delač, dipl. ing.

c) Za ovjerovitelje zapisnika (2 člana) predloženi su:

Damir Miškulin, dipl. ing. i mr. sc. Ivica Milković.

Nakon što su svi predloženi jednoglasno potvrđeni,

radno predsjedništvo zauzelo je svoja mjesta za radnim

stolom.
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Ad. 3. 

Marina Mamić, dipl. ing., zahvalivši se na povjere-

nju, preuzela je predsjedavanje Skupštinom i pozvala

predsjednika HŠD-a mr. sc. Petra Jurjevića da podnese

izvješće o radu i poslovanju Društva u 2010. godini. 

a) Izvješće predsjednika HŠD-a prenosimo u cijelosti. 

Dame i gospodo, kolegice i kolege, dragi gosti!

Srdačno vas pozdravljam i zahvaljujem vam što ste

se odazvali našem pozivu za sudjelovanjem u radu 115.

sjednice Skupštine našeg Hrvatskog šumarskog društva.

Na sjednici Upravnog i Nadzornog odbora HŠD-a

održanoj 24. ožujka 2011. godine u prostorijama rasad-

nika Hajderovac u UŠP Požega, uz nazočnost gotovo

svih članova ovih tijela HŠD-a, raspravili smo i razmo-

trili sve bitne točke koje je nužno raspravljati na takvim

sjednicama, a posebno smo raspravljali o izvješćima o

radu, poslovanju i aktivnostima u prošloj godini, koji su

danas na dnevnom redu sjednice Skupštine.

Sve materijale s te sjednice imali ste priliku proučiti,

jer su isti objavljeni u Šumarskom listu broj 3–4 2011.,

što je u skladu s našom dobro uhodanom praksom.

Želim vjerovati da ste svi vi ili većina vas pročitali

tako vam dostupne materijale i da ćete, ukoliko za to

osjećate potrebu, o njima iznijeti svoja zapažanja i staja-

lišta te eventualne nove prijedloge, iako se nadam da ćete

sve donesene odluke i zaključke kao takve prihvatiti.

Zbog toga, ali i zbog činjenice da ste opširnije izvje-

šće imali prilike sagledati u već spomenutom broju Šu-

marskoga lista, ovom prilikom pokušat ću na najkraći

način upoznati vas samo s nekim aktivnostima koje smo

provodili u prethodnoj godini i o kojima smo zauzimali

stavove, a koje su bitne za dugoročni razvoj šumarstva.

U cilju obilježavanja 2011. – Međunarodne godine

šuma koja je, kao što znamo, proglašena inicijativom

upravo Republike Hrvatske, Hrvatsko šumarsko društvo

pripremilo je niz projekata:

1. Ishodovali smo pravo korištenja logotipa Međuna-

rodne godine šuma i oni su postavljeni na svim služ-

benim dokumentima, web stranicama, kalendarima,

božićnim i novogodišnjim čestitkama, pozivnica -

ma, plakatima, kao i naslovnicama časopisa “Šu-

marski list”.

2. Izabrano je 50 fotografija iz svih dosadašnjih Salona

fotografija “Šuma okom šumara”. Fotografije su uve-

ćane i prilagođene postavljanju u zgradi UN-a u New

Yorku. Početkom veljače izložbu je otvorio potpred-

sjednik Vlade RH i ministar šumarstva, vodnog gos -

podarstva i regionalnog razvoja mr. sc. Božidar

Pankretić. Sačinjena su i dva reprinta ovih izložaka, od

kojih je jedna postava stalno izložena u Šumarskom

domu, a druga se izlaže diljem Hrvatske uz prikladne

manifestacije. Tragom ove izložbe središnjica HŠD or-

ganizirala je petodnevnu ekskurziju u New York.

3. Zajedno s Hrvatskom komorom inženjera šumarstva

i drvne tehnologije pripremljeno je 3. izdanje knjige

pitalica u stihovima s tematikom biljaka i životinja

“Priče bez naslova”, pokojnog Mije Matezića, dipl.

ing. Knjiga je izdana u tiraži od 2000 primjeraka, pri-

kladno se promovira i dijeli najmlađima po školama i

vrtićima.

4. Pjesnikinja Ana Horvat sakupila je impozantnu

zbirku poezije raznih autora posvećenu stablima i

šumi, objavljenih čak od 15. stoljeća do današnjih

dana. U cilju popularizacije šumarske struke i obilje-

žavanja 2011. Međunarodne godine šuma, zajedno s

HKIŠDT, izdat ćemo i ovu zbirku.

5. Za javnu prezentaciju pripremili smo multimedijski

kviz o poznavanju šume i šumarstva autora prof. dr.

sc. Ivana Martinića, “50 000 prijatelja šume”.

Uz ove, nazovimo ih pripremljene radnje za obilježa-

vanje Međunarodne godine šuma koje su najvećim dije-

lom realiziraju kao i mnogo drugih, u protekloj godini

bilo je i niz drugih aktivnosti od kojih ću istaći samo neke.

Polovicom srpnja organizirana je dvodnevna stručna

ekskurzija s temom “Sajam šumarstva INTERFORST u

Münchenu”. Uz članove Upravnog i Nadzornog odbora

HŠD-a na istoj su sudjelovali i predstavnici HŠ d.o.o.,

Šumarskog fakulteta i HKIŠDT.

Od 23. do 25. rujna 2010. godine HŠD je bilo doma-

ćinom EFA susreta – Mreže šumarskih društava Europe

na kojemu je sudjelovalo 18 delegata iz Austrije, Njema-

čke, Estonije, Slovačke, Škotske itd.

Obilježavajući 40. obljetnicu uređivanja Šumarskog

lista glavnog urednika prof. dr. sc. Branimira Prpića, pri-

premljen je materijal za tiskanje knjige s njegovim Uvod -

nicima i znanstvenim radovima. Isto tako pokrenuli smo

postupak zajedno sa Šumarskim fakultetom nominiranja

prof. dr. sc. Prpića za dodjelu nagrade za životno djelo.

U svrhu priprema za 45. EFNS natjecanje 2013. go-

dine, kojega smo kao što već znate mi domaćini, tijekom

ovoga razdoblja održano je više sastanaka Organizacij-

skog odbora. Treba vjerovati da ćemo kao i uvijek do

sada dobro i pravovremeno izvršiti sve pripreme i biti

primjeren domaćin.

Web sustav HŠD-a ažuran je i dobro se održava.

Osim stranica HŠD i AŠZ, obuhvaća i stranice pet sek-

cija i sedam ogranaka (koje uređuju sami ogranci). Član-

ski sustav (baza podataka članstva) uveden je u četiri

ogranka. Imenik šumara okuplja 13 966 osoba i redovito

se održava i dopunjuje.

Kako bismo što kvalitetnije prezentirali hrvatske

šume i šumarstvo RH, na prigodnim svečanostima i ma-

nifestacijama u zemlji i inozemstvu, sačinjena je prikla-

dna prezentacija na hrvatskom i engleskom jeziku.

Hrvatsko šumarsko društvo kao organizator, suorga-

nizator ili pokrovitelj javljalo se na svim značajnim ma-
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nifestacijama sa šumarskom tematikom, pomagalo je or-

ganizacijski i financijski ograncima i pojedincima u nji-

hovim aktivnostima. Ogranci su organizirali brojna

stručna predavanja, okrugle stolove, šumarske zabave, a

kao gosti ili domaćini sudjelovali su u međunarodnim ili

međusobnim stručnim ekskurzijama. U novije vrijeme

ogranci se aktivno uključuju i u rad HKIŠDT organiza-

cijom stručnih predavanja. Značajan pomak učinjen je u

sekcijskom radu, što je vidljivo iz izvješća o radu sekcije

Pro Silva Croatia, Sekcije za zaštitu šuma, Sekcije za

kulturu, sport i rekreaciju, Sekcije Hrvatska udruga za

biomasu i Ekološke sekcije.

I u proteklom razdoblju naša pozornost bila je po-

svećena i raspravama o nacionalnoj ekološkoj mreži

koja će biti uključena u ekološku mrežu Europske unije

NATURA 2000. Ekološka mreža je sustav područja

važnih za očuvanje ugroženih vrsta i staništa. NATURA

2000 obuhvaća područja važna za očuvanje vrsta i sta-

ništa ugroženih na europskoj razini i zaštićenih teme-

ljem Direktive o pticama i Direktive o staništima, dok

nacionalna ekološka mreža dodatno sagledava važnost

vrsta i staništa koja su ugrožena na nacionalnoj razini.

Na zahtjev šumarske struke Državni zavod za zaštitu

prirode osnovao je Povjerenstvo u kojemu se nalaze

predstavnici Ministarstva regionalnog razvoja, šumar-

stva i vodnog gospodarstva, Ministarstva kulture, Šu-

marskog fakulteta, Hrvatskih šuma d.o.o. i privatnih

šumoposjednika koje sudjeluje u izradi mjera očuvanja

ptica i ostalih vrsta Natura područja, te određivanja po-

dručja i mjera za očuvanje šumskih stanišnih područja

NATURA 2000. 

Kako ima još dosta nepoznanica oko utvrđivanja po-

vršina šumskih stanišnih tipova, konačni prijedlog Po-

vjerenstva još nije definiran.

Dame i gospodo,

Hrvatsko šumarsko društvo u proteklom je razdoblju

raspravljalo i zauzimalo stavove o gospodarenju šumama

i šumskim zemljištem, posebice sa stajališta njegovog

korištenja u svrhu izgradnje raznih infrastrukturnih obje-

kata, podizanja višegodišnjih nasada, izgradnje poduzet-

ničkih zona itd. Upozoravali smo na neprimjerene cijene

šume i šumskog zemljišta po kojima se daje na raspola-

ganje budućim korisnicima.

Sada je realno očekivati još nepovoljniji odnos

prema ovim nekretninama, jer je u postupku donošenja

Zakon o oslobađanju od plaćanja naknade za izvlašte-

nja, osnivanja prava služnosti i prava građenja na ne-

kretninama u vlasništvu Republike Hrvatske i jedinica

lokalne i područne (regionalne) samouprave.

Nacrtom prijedloga ovog Zakona predlaže se osloba-

đanje od plaćanja naknade za izvlaštenje, osnivanje

prava služnosti i pravo građenja na nekretninama u vla-

sništvu Republike Hrvatske i jedinica lokalne i područne

samouprave za:

– Republiku Hrvatsku,

– jedinica lokalne i područne samouprave,

– pravne osobe u vlasništvu ili pretežitom vlasništvu

Republike Hrvatske i lokalnih jedinica i lokalne sa-

mouprave.

Za objekte je nužno, sukladno Zakonu o izvlaštenju,

utvrditi interes Republike Hrvatske.

Isto tako, istim nacrtom prijedloga Zakona predlaže

se da za osnivanje prava služnosti na šumi ili na šum-

skom zemljištu u vlasništvu RH u svrhu izgradnje vo-

dovoda, kanalizacije, plinovoda i električnih vodova,

jedinica lokalne i područne samouprave, pravna osoba

u vlasništvu i pretežitom vlasništvu RH, odnosno pra-

vna osoba u vlasništvu ili pretežitom vlasništvu jedinica

lokalne i područne samouprave, ne plaća naknadu za

osnivanje služnosti utvrđenu propisima kojima se ure-

đuje gospodarenje šumama.

Podrobnije sagledavajući predložene odredbe, uko-

liko budu donesene, naknade za šume bit će minimalne,

jer su u prijedlogu navedeni subjekti najveći korisnici

šumskog prostora i to upravo za objekte za koje se pred-

laže oslobođenje plaćanja naknade. Izuzmemo li iz šum-

skih površina koje se koriste u druge namjere površine

za višegodišnje nasade i kamenolome, onda su to gotovo

zanemarive površine i naknade.

Uz dužan poštovanje glede razloga za donošenje

ovog Zakona, kao što su brže rješavanje imovinskopra-

v nih odnosa, olakšavanje pripreme projektne doku-

mentacije, lakše zatvaranje financijske konstrukcije,

učinkovitije korištenje fondova Europske unije itd.,

mišljenja smo da bi u cilju zaštite šuma, poštivanja

naših i međunarodnih dokumenata kojima se definira

gospodarenje šumama s posebnim naglaskom na odr-

živi razvoj, trebalo razmisliti o jednom kompromisnom

prijedlogu, a to je sljedeće:

• da svi navedeni subjekti navedeni u predloženom na-

crtu zakona plaćaju naknadu u visini troška podizanja

1 ha šume utvrđenog prema normativima i kriterijima

Trgovačkog društva Hrvatske šume d.o.o.

Smatramo da bi takvo rješenje bilo prihvatljivo i za

šume i za potencijalne investitore, jer budući korisnici

šumskog prostora ne bi bili posebno financijski optere-

ćeni, dok bi se tim sredstvima koliko-toliko moglo odr-

žati postojeća šumovitost.

Za nas šumare a i šire, interesantan je i Zakon o iz-

mjenana i dopunama Zakona o poljoprivrednom zemlji-

štu kojega je Hrvatski sabor donio na sjednici 27.

svibnja 2011. godine. Člankom 47. ovog Zakona propi-

suje se da šumsko zemljište u vlasništvu države koje je

po svom uporabnom svojstvu poljoprivredno zemljište,

izdvojit će se iz šumskogospodarskih planova prema po-

sebnom propisu o šumama i uvrstit će se u Program jedi-

nice lokalne samouprave na čijem se području nalazi.

Zakon isto tako određuje da Ugovori o služnosti sklo-
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pljeni radi podizanja trajnih nasada na zemljištu koje je

bilo šumsko i postalo poljoprivredno zemljište, ostaju na

snazi do isteka roka na koji su sklopljeni, a kčbr. ili povr-

šine na kojima je ustanovljena služnost zbog podizanja

trajnih nasada ulaze u zemljišni fond Agencije.

Ove odredbe Zakona treba gledati kao korak prema

konačnom i jasnom razgraničenju poljoprivrednog i šum-

skog zemljišta, tim više što je člankom 46. utvrđeno da

poljoprivredno zemljište koje je obraslo višegodišnjim

raslinjem, a po kulturi i površini je određeno kao šumsko

zemljište, ne smatra se poljoprivrednim zemljištem.

Iako bi se na prvi pogled i gledajući samo ove od -

redbe moglo zaključiti da će šumarstvo na neki način biti

oštećeno, one su dobra podloga da se odredbom našeg

Zakona (bilo izmjenom ili dopunama ili novim Zako-

nom) regulira način uvrštavanja poljoprivrednog zemlji-

šta obraslog šumom i zapuštenog zemljišta pogodnog za

podizanje kultura (energetska drva) u naše osnove gos -

podarenja.

Početkom ove godine širu hrvatsku javnost, a pose-

bno šumarsku struku, neugodno su iznenadile najave

nekih visokih dužnosnika o mogućnosti prodaje hrvat-

skih šuma i davanja šuma u koncesiju. Iako je koncesija

na šumskom dobru izričito Zakonom o koncesijama za-

branjena, iako je člankom 52. Ustava Republike Hrvat-

ske određeno da šuma ima njezinu posebnu zaštitu, zbog

dosadašnjeg lošeg iskustva s upravljanjem državnom

imovinom, ali i autoriteta i utjecaja onih koji su moguć-

nosti prodaje najavljivali, nitko od nas nije ostao ravno-

dušan. Mnogi su se zapitali – je li to moguće? Izjava

potpredsjednika Vlade RH i ministra regionalnog raz-

voja, šumarstva i vodnog gospodarstva mr. sc. Božidara

Pankretića kojom je nedvosmisleno otklonio bilo kakvu

mogućnost prodaje hrvatskih šuma, vratila nam je nadu i

vjeru u razum da se to ipak neće dogoditi.

Živeći u tom uvjerenju i mi ovdje trebamo jasno reći

– ne prodaji hrvatskih šuma.

Dame i gospodo,

ovo što sam u izlaganju rekao samo je dio aktivnosti

HŠD u proteklom razdoblju. Iznošenje svih aktivnosti

tražilo bi daleko više vremena. Njih je bilo daleko više, a

ovo su samo neke za koje sam smatrao da ih treba pose-

bno istaći.

Ja vam zahvaljujem na pozornosti uz želju za uspje-

šan rad na 115. godišnjoj skupštini Hrvatskog šumar-

skog društva, koja se održava i u okviru Dana hrvatskog

šumarstva za koje vam upućujem čestitke.

Hvala na pozornosti! 

b) Izvješće o Šumarskom listu podnio je prof. dr. sc.

Boris Hrašovejc v.d. Glavnoga urednika 

134. godište Šumarskoga lista izašlo je iz tiska uoči

Božića 2010. godine, čime je zadržano načelo o redovi-

tosti izlaženja časopisa, kojega smo si postavili kao za-

daću još prije 15 godina, a što je između ostaloga i jedan

od uvjeta za indexiranost i citiranost u međunarodnim

časopisima, čemu težimo i što smo postigli. Časopis re-

feriraju. Science Citation Index Expanded, CAB Ab-
stracts, Forestry Abstracts, Agricola, Pascal, Geobase,
SCOPUS i Portal znanstvenih časopisa Republike Hr-
vatske (Hrčak) i dr. To 134. godište Šumarskoga lista ti-

skano je na ukupno 668 stranica standarnog A4 formata.

Tiskano je 40 članaka, od toga 28 izvornih znanstvenih,

6 preglednih, 2 prethodna priopćenja i 4 stručna članka.

Gledano po znanstvenim područjima: Šumski ekosu-

stavi 10, Uzgajanje šuma i hortikultura 10, Iskorištava-

nje šuma 3, Zaštita šuma 6, Izmjera i kartiranje šuma 4 i

Uređivanje šuma i šumarska politika 7. U rubrikama:

Iza zovi i suprotstavljanja imamo 1 napis, u Aktualno 2, u

Zaštita prirode 8 (od čega Arač 6), u Obljetnicama 3 na-

pisa, u Knjige i časopisi 18 prikaza (od čega standarno

Grospić 6), a u Znanstveni istručni skupovi 7 prikaza.

Rubrika Priznanja ispunjena je s 1 prikazom, Izložbe s 2,

Novi doktori i magistri znanosti po 1, Međunarodna su-

radnja sa 4, Iz povijesti šumarstva 2, Iz povijesti lovsta s

1, Iz inozemnog šumumarstva također s 1, a Iz Hravt-

skoga šumarskog društa s 11 te iz In memoriam s 9 pri-

kaza. Riječ glavnog urednika u 6 dvobroja potiče na

raspravu i razmišljanja na sljedeće teme: O dovršnom si-

jeku oplodne sječe u jednodobnim šumama (br. 1–2),

Dani šuma, svjetski dan voda i svjetski dan meteorolo-

gije (br. 3–4), Uz 114. redovitu izbornu skupštinu HŠD-

a s naglaskom na korištenje i prenamjenu korištenja
šumskoga zemljišta (br. 5–6), Da li i kako koristimo bio-

masu kao energent (br. 7–8), Uz novi Zakon o šumama

(br. 9–10) i Na kraju godine s naglaskom na dolazeću
Međunarodnu godinu šuma (br. 11–12). I na kraju tu je i

stalna rubrika kolege Hrašovca na zadnjem ovitku sva-

koga dvobroja: Veliki jasenov likotoč (br. 1–2), Xylo-
sandrus germanus – potkornjak – mali nejednaki

dr venjar (br. 3–4), Kineska kestenova osa šiškarica 

(br. 5–6), Anobium emarginatum – neškodljivi kuckar

(br. 7–8), Uši šiškarice na topolama (br. 9–10) i Plata-

nina mrežasta stjenica (br. 11–12). 

Šumarski list u digitalnom obliku nalazi se na web

stranici HŠD-a: www.sumari.hr

Šumarski list 1–2/2011. izašao je iz tiska također re-

dovito krajem veljače 2011. god. zajedno sa cjelovitim

Sadržajem časopisa za 2010. god., a isto tako i br. 

3–4/2011., krajem travnja.

Znanstvena monografija ŠUME HRVATSKOGA

SREDOZEMLJA isprintana je na 696 stranica + litera-

tura, sada je na korekturi hrvatskog i engleskog teksta, i

nakon što recenzenti daju eventualne primjedbe i

ocjenu, bit će tiskana te pripremljena.

Već prethodno najavljeno tiskanje brošure s entomo-

loškim matrijalima sa zadnjih korica Šumarskoga lista

od 2004. god. (7 x 6 = 42 priloga) pripremit će se za

tisak. Uprava šuma podružnica Zagreb (Odjel za ekolo-

giju) potiče tiskanje određenog broja primjeraka za
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svoje zaposlenike uz sudjelovanje u troškovima tiska-

nja, pa ćemo poslati upit i ostalim UŠP, kako bi mogli

odrediti nakladu i pokriti troškove tiskanja. 

c) Izvješće Nadzornog odbora podnio je predsjednik

NO HŠD-a Hranislav Jakovac, dipl. ing.

Nadzorni odbor u sastavu:

Hranislav Jakovac, dipl. ing. šum., predsjednik

dr. sc. Vlado Topić, član

Ilija Gregorović, dipl. ing. šum., član 

održao je sastanak dana 21. ožujka 2011. godine kako

bi pregledao materijalno – financijsku dokumentaciju

HŠD-a s devetnaest ogranaka, o čemu podnosi svoje

Izvješće Upravnom odboru. 

Hrvatsko šumarsko društvo je pravna osoba upisana

15. siječnja 1998. god. u Registar udruga Republike Hr-

vatske pod brojem 00000083 kao jedinstvena udruga sa

svojim ustrojstvenim oblikom – ograncima (19) i osno-

vana je bez namjere stjecanje dobitka. 

Od 1. 1. 2008. godine računovodstvo vodi sukladno

odredbama Uredbe o računovodstvu neprofitnih organi-

zacija koju je na temelju Zakona o računovodstvu doni-

jela Vlada RH (NN br. 109/07).

Obrada podataka u knjigovodstvu obavlja se pomoću

elektroničkog računala i takav unos podataka u glavnu

knjigu osigurava kronološki slijed i kontrolu unosa po-

dataka.

Uz glavnu knjigu vode se pomoćne knjige blagajne,

osnovnih sredstava te knjiga ulaznih i izlaznih računa.

HŠD je u sustavu poreza na dodanu vrijednost za dio

djelatnosti koja se smatra poduzetničkom djelatnošću. 

Ispravak vrijednosti dugotrajne imovine provodi se

po godišnjim stopama amortizacije i na način utvrđen

Uredbom o računovodstvu neprofitnih organizacija. Kod

dugotrajne imovine nabavljene do 31. 12. 2007. za svote

ispravka umanjena je imovina i terećeni su izvori finan -

ciranja, dok su za obračunati iznos amortizacije, za du-

gotrajnu imovinu nabavljenu od 1. 1. 2008. godinu,

terećeni troškovi poslovanja. 

U poslovanju u 2010. godini ostvaren je višak pri-

hoda u iznosu od 237.789,32 kn. Rezultat proizlazi iz

ostvarenja većih prihoda od onih predviđenih Planom i

to posebno u kategoriji dobivenih donacija za rad i ak-

tivnosti Društva.

Kao i svih prethodnih godina HŠD je iz tekućih pri-

liva sredstava redovito podmirivalo sve svoje financij-

ske obveze. Sredstva koja nisu bila angažirana na

obnavljanje zgrade Šumarskog doma oročena su u ukup-

nom iznosu od 1.100.000,00 kn. Kao i prethodne go-

dine, s obzirom na situaciju u privredi i procjene

situacije oko najma prostora od strane sadašnjeg najmo-

primca, odustalo se od Planom predviđenih radova.

Povjerenstvo za popis imovine u sustavu: predsjed-

nica Jolanda Vincelj, dipl. ing. i članice Đurđica Belić i

Ana Žnidarec, obavilo je popis dugotrajne imovine,

novca na žiro računima i u blagajnama, potraživanje i ob-

veza te utvrdilo da knjigovodstveno stanje odgovara

stvarnom stanju. Sitan inventar otpisuje se jednokratno,

neovisno od vijeka trajanja i popisuje se kao sitan inven-

tar u uporabi. Popisne liste dugotrajne imovine, sitnog in-

ventara, kao i popis dugovanja i potraživanja iz 2010.

godine sastavni su dio Izvješća povjerenstva za popis

imovine. 

Glede dugovanja bivšeg zakupca poslovnog prostora

Fakulteta kemijskog inženjerstva i tehnologije, isti je

utužen i očekuje se naplata putem Suda. 

Na temelju uvida u materijalno financijsku dokumen-

taciju, Izvješće Povjerenstva za popis imovine i potraži-

vanja, Izvješće o izvršenju financijskog plana za 2010.

godinu, te Izvješće o radu i financijskom poslovanju u ko-

jemu su obrazložene stavke prihoda i troškova, Nadzorni

odbor prihvaća odnosna Izvješća, te predlaže Upravnom

odboru da u cijelosti prihvati, a Skupština da verificira

ovo Izvješće o poslovanju HŠD-a za 2010. godinu. 

Hranislav Jakovac, dipl. ing., predsjednik, v.r.

dr. sc. Vlado Topić, član, v.r.

Ilija Gregorović, dipl. ing. šum., član, v.r. 

Ad. 4. 

Ovu točku Dnevnoga reda iznio je tajnik HŠD-a Da -

mir Delač, dipl. ing.

Poštovani uzvanici i delegati,

na prethodnoj 114. Redovitoj izbornoj sjednici Skup-

štine HŠD-a, formirana je Sekcija za kulturu, sport i re-

kreaciju, a na 2. sjednice Upravnog i Nadzornog odbora

HŠD-a, održanoj u listopadu 2010. god. za predsjednika

Sekcije predložen je kolega Oliver Vlainić, dipl. ing.

Molimo delegate za verifikaciju ovoga prijedloga.

Glavni urednik Šumarskoga lista prof. dr. sc. Brani-

mir Prpić je već duže vrijeme bolestan i iako je uključen

u problematiku časopisa, fizički ne može dolaziti u Hr-

vatsko šumarsko društvo. Kako bi omogućili nesmetano

izlaženje i kvalitetu Šumarskoga lista, predloženo je

imenovanje vršitelja dužnosti Glavnog urednika. Ured-

nici područja Šumarskoga lista i vodstvo Šumarskoga

fakulteta sveučilišta u Zagrebu predložili su, a Upravni

odbor je na 3. sjednici 2010. godine prihvatio, da se

prof. dr. sc. Boris Hrašovec imenuje v.d. Glavnog ured-

nika Šumarskoga lista. Molimo delegate za verifikaciju

ovoga prijedloga.

Na 1. sjednici Upravnog i Nadzornog odbora HŠD-a

2011. godine usvojeni su prijedlozi za izmjene STA-

TUTA HŠD-a. Oni su objavljeni u ŠL 3–4/2011., a i

danas su uručeni delegatima. Ja ću ovdje navesti samo

bit pojedinih izmjena. 

Ovaj prijedlog izmjene Statuta HŠD-a odnosi se na

Članak 9. kojim se definira logo i znak jedinstvene

udruge – središnjice i pojedinih ogranaka. Predlaže se da

na znaku jedinstvene udruge, kao i do sada, u podnožju
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stoji napis ŠUMARSKI LIST 1877, a na znaku ogranka

naziv ogranka. 

U članku 25. koji definira unutarnje ustrojstvo HŠD-

a i ovlasti ogranka predlaže se izmjena stavka 2: Skup-

ština ogranka predlaže visinu članarine prema željama i

mogućnostima članstva i s njime raspolaže u cijelosti,

kao i s ostalom imovinom bez obveza izvan ogranka.

Stavak je u koliziji s prethodnim izmjenama Statuta ko-

jima je uvedena jedinstvena članarina na razini HŠD-a, i

umjesto njega sada predlažemo rečenicu Ogranak samo-

stalno raspolaže prikupljenim financijskim sredstvima.

Kako ne bi bilo preklapanja nadležnosti predsjednika

i UO HŠD-a, predlaže se izmjena Stavka 2, Članka 38. 

U nadležnost Upravnog odbora spada:

Prije

Odluka o sazivanju redovitih i izvanrednih Skupština

HŠD, i utvrđivanje Dnevnog reda Skupštine;

Sada 

Odluka o određivanju termina i utvrđivanje Dne-

vnoga reda Skupštine;

Naime prema Članku 44. Stavku 4. Statuta, sazivanje

Skupština u nadležnosti je predsjednika HŠD-a.

Kako je Članarina glavni izvor financiranja Udruga

građana, predlažemo izmjenu Članka 47. 

Imovina HŠD-a stječe se prihodima od stručnih i dru-

štvenih aktivnosti, stalnom i povremenom izdavačkom

djelatnošću, upravljanjem i korištenjem imovine HŠD-a,

članarinom, pretplatom od šumarskoga lista, potporom

Ministarstva regionalnog razvoja, šumarstva i vodnog

gospodarstva, Ministarstva znanosti, obrazovanja i špor -

ta, Hrvatskih šuma d.o.o., i drugih subjekata, kao i iz

dru gih izvora u skladu sa Zakonom i ovim Statutom.

Izmjena je u tome što se u nabrajanju izvora financi-

ranja i stjecanja prihoda članarina stavlja na prvo mjesto. 

Molim delegate da verificiraju ove prijedloge iz-

mjene STATUTA HŠD-a.

Zahvaljujem na pozornosti.

Ad. 5. 

Kako se po ovoj točki Dnevnog reda nitko nije javio

za riječ, prešlo se na usvajanje izvješća o radu i poslova-

nju u prethodnoj godini i po prijedlozima iznesenim pod

4. točkom Dnevnoga reda.

a) Izvješće Predsjednika jednoglasno je prihvaćeno. 

b) Izvješće Glavnog urednika Šumarskoga lista jedno-

glasno je prihvaćeno.

c) Izvješće Nadzornog odbora jednoglasno je prihva-

ćeno.

d) Prijedlog za imenovanjem Olivera Vlainića, dipl.

ing. za predsjednika Sekcije za kulturu, sport i re-

kreaciju jednoglasno je prihvaćen.

e) Prijedlog za imenovanjem prof. dr. sc. Borisa Hra-

šovca za vršitelja dužnosti Glavnoga urednika Šu-

marskoga lista jednoglasno je prihvaćen.

f) Prijedlozi za izmjene Statuta HŠD-a jednoglasno su

prihvaćeni.

Ad. 6. 

Kako su Program rada i financijski plan HŠD-a za

2011. god objavljeni u ŠL br. 11-12/2010 ovdje ih nije

trebalo posebno prezentirati, te su dani na usvajanje.

Isti su jednoglasno usvojeni.

U ime ravnateljice Hrvatskoga šumarskog instituta

dr. sc. Dijane Vuletić, dr. sc. Tibor Litvay uručio je sad-

nice Velelisne lipe (Tilia plathyphillos Scop.) i Svjedo-

džbe o porijeklu tj. klonu “Gupčeve lipe”, predsjedniku

HŠD-a mr. sc. Petru Jurjeviću i voditelju UŠP Bjelovar

Stjepanu Iveziću, dipl. ing. 

Ad. 7.

Po ovoj točki Dnevnoga reda nije se nitko javio za

riječ.

Zapisnik sastavio: Predsjednik HŠD-a:

tajnik HŠD-a, mr. sc. Petar Jurjević, v.r. 

Damir Delač, dipl. ing. šum., v.r. 

Ovjerovitelji Zapisnika:

Damir Miškulin, dipl. ing., v.r.

mr. sc. Ivica Milković, v.r.


